
Antsla Vallavolikogu
ARENGU- JA PLANEERIMISKOMISJONI KOOSOLEKU PROTOKOLL nr 4
SOTSIAAL- JA TERVISHOIUKOMISJONI KOOSOLEKU PROTOKOLL nr 4

Antsla 19. märts 2018 

Algus kell 15.00, lõpp kell 18.00.

Koosoleku juhataja: Jarek Jõela, arengu- ja planeerimiskomisjoni esimees ja
Lehar Neve, sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni esimees
Protokollija: Helle Savi, volikogu sekretär-registripidaja

Osa võtsid komisjoni liikmed: Jarek Jõela, Airi Hallik-Konnula, Lea Jõevere, Merle Kukk, Helen 
Laidma, Tiit Tõnts, Aivo Värton, Lehar Neve, Üllar Salumets, Signe Hellamaa, Kadri Kõiv, 
Helena Värton.  
Koosolekul ei osalenud komisjoni liikmed Taavi Kannimäe, Talvo Kont, Jüri Kiidron.

Koosolekule kutsutud: abivallavanem Kurmet Müürsepp, maa ja planeeringute spetsialist Ester 
Hommik, sotsiaaltöötaja Malle Kodu, lastekaitsespetsialist Triin Uibo, volikogu liige K.-Oudekki 
Loone ja noorteesindaja arengukomisjonis Ferdinand Rauba. 

PÄEVAKORD:

1. Turu ehitamine Antslasse 
2. Sotsiaalmaja rajamisest 
3. Informatsioon

1. Turu ehitamine Antslasse

Jarek Jõela tutvustas olemasoleva turuplatsi asukohta (pilt lisatud protokollile). Turuplatsi maa on 
valla omandis sotsiaalmaana, üldkasutatava maana. 
Ester Hommik: Kuna turuplatsi maa on valla omandis sotsiaalmaana, siis ei saa kapitaalseid ehitisi
sinna peale rajada. Maa sihtotstarbe muutmine ei ole võimalik. Keskkonnaminister ei anna selleks 
nõusolekut põhjusel, et valla ülesanne ei ole tegeleda äriga. 
K.-Oudekki Loone: Tehniliselt on võimalik maa sihtotstarvet muuta, kuna seal on alati turg olnud.

Jarek Jõela: Teen ettepaneku alustada arutelu, kus ja millisena soovitakse turuplatsi näha ja mis 
peaks turuplatsil olema. 

Kalev Joab: Täna võiksime arutada, kas turuplats peaks jääma sinna, kus ta aastaid on olnud või 
soovitakse turuplatsi hoopis teises kohas näha. Missugune hakkab turuplats välja nägema. Selleks 
tuleb koostada projekt, enne seda projekteerimise lähteülesanne (nt turuplats peaks olema paremini
nähtav).
Kõik ettepanekud on täna teretulnud. 



Toimus arutelu.

Tehti järgmised ettepanekud:
- turuplats võiks olla bussijaama ringi sees, ühe komisjoni liikme ettepanek;
- teised komisjoni liikmed jäid arvamusele, et see ring on juba ära kujundatud puhkealana;
- turuplats võiks olla aastaringselt kasutatav;
- turul olevad kioskid võiksid sarnaneda Tallinna jõululaadal olevatega atraktiivsuse poolest ja olla
teisaldatavad;
- kolme seinaga kioskid, kus võiks olla elektri kasutamise võimalus;
- müügiletid võiks paigutada ringikujuliselt olemasolevale turuplatsile;
- komisjoni liikmetele meeldis mõte ringikujulisest turuplatsist;
- vald võiks jaamahoone ära osta, korda teha ja kasutada siseturuna (oleks kulukas ettevõtmine);
- korraldada tuleks ideekonkurss.

K.-Oudekki Loone: Jaamahoone ostmise ja renoveerimise mõte on väga oluline. Aga seda 
küsimust peaksime arutama eraldi komisjoni koosolekul, koos jaamahoone praeguse omanikuga. 

15.30 saabus koosolekule komisjoni liige Helen Laidma

Tiit Tõnts: Hauka Konsum ja turg täiendavad teineteist. Inimesed, kes tulevad toidupoodi käivad 
läbi ka turult. Kõige aktiivsem müümine turul toimub kevadel, taimede müümise hooajal.

Aivo Värton: Enne kui asuda teostama, tuleks korraldada ideekonkurss. 
Kurmet Müürsepp: Palun määrata ära, kui suure preemiafondi võime määrata Sihtotstarbelisest 
riigieelarvelisest toetusest (25 000 eurot) ideekonkursi võitjale.
Komisjoni liikmed avaldasid arvamust, et preemiafond võiks olla 10% toetusrahast. 

Kurmet Müürsepp: Järelejäänud 22 500 eurot kulub kindlasti ära ehitusprojektiks võib-olla isegi 
rohkem. 2018. aastal ehitustöödega ei alustata. 
Kalev Joab: On olemas ka odavamaid ehitusprojekte.
Kadri Kõiv: Kohe avaneb LEADER programmi taotlusvoor, kus pakutakse toetust selliste 
objektide rajamiseks. 

OTSUS
- Komisjoni liikmed toetasid olemasoleva 0,4 ha suuruse krundi jätkuvat kasutamist turuplatsina. 
Projekteerija peaks arvestama olemasolevat ringi, bussidesõidu trajektoori, turuplats peaks olema 
paremini nähtav.
- Komisjoni liikmed toetasid ideekonkursi korraldamist vallavalitsuse poolt. Ideekonkursi võitja 
preemiafond on 2 500 eurot.

2. Sotsiaalmaja rajamisest 

Lehar Neve: Valitsus on välja pakkunud meetme sotsiaalmajade probleemi lahendamiseks.

Kurmet Müürsepp tutvustas ettevõtlus- ja infotehnoloogiaministri Urve Palo ettekannet 
„Investeeringud KOV elamufondi”. (Antud protokolli lisana).

Toimus arutelu.



Sotsiaalkortereid Antsla valda on vaja. Aga kuna meil on palju tühjalt seisvaid maju, siis tekib 
küsimus, kas eelistame uue sotsiaalmaja ehitamist, mis on kallis või valime tühjana seisva 
kortermaja renoveerimise. 
Uue sotsiaalmaja ehitamise korral valla omaosalus vähemalt 250 000 eurot.
Olemasoleva kortermaja renoveerimise korral valla omaosalus 100 000 eurot.

Komisjoni liikmete arvamus oli, et sotsiaalmaja on Antsla valda vaja.
Komisjoni liikmed toetasid renoveerimist, kuna vallas on mitu tühjalt seisvat kortermaja.
Vallavalitsusel esitada järgmiseks arengu- ja planeerimiskomisjoni ning sotsiaal- ja 
tervishoiukomisjoni koosolekuks objektid, mida võiks renoveerida.

3. Informatsioon

3.1 Triin Uibo: Täna toimus võrgustiku ümarlaud, kus osalesid politsei esindajad, 
sotsiaalkindlustusameti esindajad ja prokurör. Arutelust tuli välja, et on tekkinud vajadus 
moodustada laste- ja perede komisjon. 
Malle Kodu: Lastekaitse seadusest tulenevalt on omavalitsusel õigus moodustada 
lastekaitsespetsialisti abistavaid/toetavaid komisjone. Vanasti oli olemas alaealiste komisjon.

Lea Jõevere: Kes osalevad tavaliselt ümarlaual?
Triin Uibo: Klassijuhataja, sotsiaalpedagoog, direktor, lastekaitsespetsialist.
Kadri Kõiv: Saan aru, et ümarlaud on nõustav komisjon, kus antakse võimalus (pehme 
mõjutusvahend), aga uue moodustatava komisjoni funktsiooniks saab ikkagi juba nõudmiste 
esitamine (kõva mõjutusvahend). 
Kui ühed ja samad inimesed arutavad probleeme erinevates komisjonides ilma 
noorsoopoliseinikuta, siis soovitud efekti ei saavutata.   
Komisjoni liikmed leidsid, et komisjoni peaks kuuluma ka noorsoopolitseinik.

Lehar Neve: Probleemide paremaks lahendamiseks täpsustada komisjoni funktsioon ja 
moodustada vastavalt sellele laste ja perede komisjon. 

Komisjoni liikmed võtsid informatsiooni teadmiseks. Komisjoni moodustamise õigus on 
volikogul. 

Jarek Jõela Lehar Neve Helle Savi
arengu- ja planeerimiskomisjoni sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni protkollija
esimees esimees


